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С Ъ В Е Т    З А     Е Л Е К Т Р О Н Н И    М Е Д И И 

 

П Р О Т О К О Л 

 

№ 55 

от извънредно заседание, състояло се на 16.09.2010 г. 

 

 

 

 

ПРИСЪСТВАЛИ: Анна Хаджиева,  доц. Георги Лозанов, София Владимирова. 

 

ОТСЪСТВАЛИ: Анюта Асенова, Георги Стоименов 

 

 

 

Начало на заседанието 11.00 часа, водено от доц. Георги Лозанов - председател на 

СЕМ, експерт протоколист – Вера Данаилова. 

 

 

ДНЕВЕН РЕД:      
 

1.Обсъждане въвеждането на наземно цифрово радиоразпръскване в Р.България. 

Докладва доц. Георги Лозанов. 

2.Обсъждане на Проект за стандартизиране на лицензиите. Докладва Анна Хаджиева.     

3.Докладна записка от дирекция „Лицензиране и регистриране”. Докладва Емилия 

Станева.   

              

  

 

Георги Лозанов откри заседанието и предложи за обсъждане дневния ред. Тъй като не 

бяха направени други предложения, доц. Лозанов подложи на гласуване дневния ред. 

 

Гласуване: 

СЕМ гласува с 3 (три) гласа „за” дневния ред на заседанието. 

 

ПО ТОЧКА ПЪРВА: Обсъждане въвеждането на наземно цифрово 

радиоразпръскване  в Р.България.  Докладва доц. Георги Лозанов. 

 

Георги Лозанов каза, че във връзка с тази точка е предстоящата среща с КРС, която 

ще се състои на 23.09.2010 г. от 16.00 ч. По този повод дирекция “Мониторинг” 

подготвя преглед на ситуацията в радиоефира, за да може СЕМ да защити конкретно 

приоритетите си за начина на разпределяне на честотите при провеждането на 

конкурси. Дирекция “Мониторинг” подготвя информация за градовете според броя на 

населението в които няма местни радиопрограми, за да може да се види 

съпоставително къде може да се обяви конкурс. На тази среща ще се обсъди и датата 

от която стартира цифровата услуга на мултиплексите и бъдещите конкурси за ефирно 

аналогово радиоразпръскване.  
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ПО ТОЧКА ВТОРА: Обсъждане на Проект за стандартизиране на лицензиите. 

Докладва Анна Хаджиева.  

Анна Хаджиева припомни, че в преходните и заключителните разпоредби на 

измененията на ЗРТ от 2010 г. се казва, че СЕМ служебно привежда в съответствие с 

този закон издадените лицензии и извършените регистрации в шестмесечен срок от 

влизането му в сила. По-голяма част от лицензиите, които имат остра нужда да бъдат 

приведени в съответствие с реалната ситуация в радиосредата са свързани с 

радиооператорите. Част от лицензиите са издадени в периода преди 2001 година, 

когато голяма част от желаещите да развиват радио дейност са кандидатствали и са 

получили тази възможност. Тогава в закона е липсвала легална дефиниция за 

програмен профил и програмна характеристика и лицензиите са издавани в 

съответствие с исканията на операторите, както и с практика, наложена от НСРТ и 

СЕМ. Липсва унифициране на тези понятия /профил и характеристика/, които вече  са 

дефинирани в  текстовете на ЗРТ. В проведените през 2009 година конкурси се направи 

още една крачка напред, защото конкурсите бяха проведени с предварително заложени 

искания, свързани с формата на програмите, които операторите ще реализират. Това 

беше направено, за да отговори на реалната радиосреда – сигментирана и с ясно 

очертани и вече устойчиви формати и разбира се, за да създадем още по-ясни правила 

и прозрачност.  По този повод, г-жа Хаджиева предложи СЕМ да стартира процедура 

за привеждане на лицензиите, като уточни, че всички аргументи за това са изложени в 

докладната й записка, която е приложена към протокола. Тя предложи съветниците да 

помислят върху начина на това своеобразно служебно привеждане на лицензиите в 

съответствие както с изискванията на закона, така и с реалната среда. Повечето от 

операторите всъщност са радиовериги, окрупнили се в периода когато СЕМ не 

лицензираше, изкупувайки местни радиостанции. Те все още работят с лицензиите на 

тези радиостанции и често пъти разпространяват в национален ефир една програма, а в 

лицензиите им документално са описани коренно противоположен формат и 

изисквания към програмата. Според г-жа Хаджиева в самото предложение СЕМ трябва 

да дефинира какво е профил и формат, като процесът бъде отворен и към операторите, 

които сами да заявят характеристиките на формата, който изпълняват.  

Георги Лозанов отбеляза, че СЕМ трябва да подготви образец на промените на 

лицензия и предложи сега Съветът да вземе решение, че започва този процес според 

изискванията на закона за адаптиране на лицензията и към закона, и към реалната 

ситуация. Анна Хаджиева и Емилия Станева да подготвят проект, който ще бъде 

предоставен на операторите за обсъждане. Доц. Лозанов  отбеляза, че това ще е бавен 

процес главно от гледна точка на технологията на привеждане на лицензиите 

конкретно към тези нови изисквания, защото всъщност трябва да се напишат нови 

лицензии, което представлява голяма по обем работа. Това, обаче ще стабилизира 

процеса от гледна точка на правната терминология и начина по който да се описват и 

класифицират програмите. Съществува и една скрита вътрешна амнистия на всички 

отклонения от програмните профили на базата на първоначалните конкурси въз 

основа на които са издадени тези лицензии. Това е стар проблем и СЕМ е трябвало 

отдавна да го реши, но досега не е имал законово основание, а и участниците в този 

пазар не биха оцелели, ако не се вървеше по пътя на това окрупняване. Това ще бъде 

и едно второ своеобразно лицензиране не на базата на проведените отдавна конкурси, 

а в зависимост от развитието на пазара и средата. Според доц. Лозанов е по-добре 

СЕМ да приеме реалностите и да им даде регулаторна форма, отколкото регулацията 

да е в някаква самовлюбена позиция далеч от реалността. Той каза, че при промените 

на закона ще се бори да се стабилизират форматите като изискване поетите 

ангажименти в това отношение да не се променят толкова лесно.   
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Решение:  

СЕМ реши  с 3 /три/ гласа „за”: стартира процедура за актуализация на 

лицензиите за радиодейност. Да се изработи и приеме унифицирана бланкетна 

форма /програмен профил, програмни характеристики/ и да се даде срок на 

доставчиците на медийни услуги в диалог със Съвета да детайлизират формата и 

съдържанието. 
 

 

ПО ТОЧКА ТРЕТА:  Докладна записка от дирекция „Лицензиране и 

регистриране”.  Докладва Емилия Станева 

Емилия Станева представи приложените към Докладната й записка документи за 

радиоконкурсите:  

 

•••• Правилник за организиране и провеждане на конкурси от Съвета за електронни 

медии за лицензиране на радио- и телевизионни оператори, разпространяващи 

своите програми чрез наземно аналогово радиоразпръскване (с предложение за 

изменение); 

•••• Ред за провеждане на конкурсите и методика на оценяване на кандидатите за 

получаване на лицензия за осъществяване на радио- и телевизионна дейност 

(с предложение за изменение); 

•••• Методически указания за попълване на конкурсната документация на  кандидатите 

за издаване на индивидуална лицензия за радиодейност (с предложение за 

изменение); 

•••• Критерии за оценяване на кандидатите за лицензии за осъществяване на 

радиодейност, включително тяхната относителна тежест при определяне на 

комплексната оценка при провеждането на конкурси за издаването на лицензии за 

радиодейност по реда на чл. 116 и следващите от ЗРТ; 

•••• Конкурсни книжа 

•••• Проекти на решения 

 

Георги Лозанов каза, че  предложените от Емилия Станева корекции в документите 

са уместни поради факта, че произтичат от промените в закона. Доц. Лозанов изрази 

учудването си от сложния административен език, на който са изготвени някои от 

правилниците и документите за дейността на СЕМ и предложи да не се изписват в тях 

части от закона, а само да се указват като членове, алинеи и т.н.  Естествено това не 

може да стане сега и затова той предложи тези документи да се приемат с 

направените от Емилия Станева поправки, тъй като те са известни и съгласувани и с 

АБРО в рамките на добрата практика за „регулиране в диалог с регулираните”. 

Емилия Станева уточни, че документа “Ред за провеждане на конкурсите и 

методика на оценяване на кандидатите за получаване на лицензия за 

осъществяване на радио- и телевизионна дейност” може да отпадне, тъй като в 

него се съдържат разпоредби, които са залегнали в другите документи.   

Решение: 

СЕМ реши с 3 /три/ гласа “за” приема с направените поправки следните 

документи за радиоконкурсите: Правилник за организиране и провеждане на 

конкурси от Съвета за електронни медии за лицензиране на радио- и 

телевизионни оператори, разпространяващи своите програми чрез наземно 
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аналогово радиоразпръскване; Методически указания за попълване на 

конкурсната документация на кандидатите за издаване на индивидуална 

лицензия за радиодейност; Критерии за оценяване на кандидатите за лицензии за 

осъществяване на радиодейност, включително тяхната относителна тежест при 

определяне на комплексната оценка при провеждането на конкурси за издаването 

на лицензии за радиодейност по реда на чл. 116 и следващите от ЗРТ;   

Решение:  

СЕМ реши с 3 /три/ гласа „за”: да обяви радиоконкурси в градовете Етрополе, 

Правец и Ботевград съобразно предоставения от ККР честотен ресурс: за 

Етрополе – с решение 648/25.06.2009 г. - 97.1 MHz; за Правец -  с решение 647/ 

25.06.2009 г. - 95.4 MHz; за Ботевград има ново честотно назначение – 102.0 MHz 

(ново); останалите честоти са: 93.1 MHz (БГ Радио); 95.9 MHz (Радио 1); 98.9 MHz 

(Радио Фреш); 107.8 MHz (Радио Фаворит), като на следващото заседание се 

уточнят форматите и графика на провеждането им.  

Съветниците взеха принципно решение конкурсите да се проведат не по-късно от 18 

ноември. Във връзка с провеждането на радиоконкурс за Димитровград, членовете на 

СЕМ решиха, че ще постановят решение след срещата с КРС на 23.09.2010 г.  

Емилия Станева докладва за постъпило писмо с вх. номер 36-00-2/13.08.2010 г., 

допълнено със заявление от 10.09.2010 г. от Амотера Пикчърс Лимитид, дружество 

регистрирано в Република Сейшели, с което дружеството уведомява Съвета, че има 

намерение да осъществява медийни услуги по заявка. Заявлението е подадено по 

образеца, одобрен от СЕМ. В заявлението и приложените документи се съдържат 

данните необходими за вписване в раздел Четвърти на Публичния регистър на СЕМ.  

Като се има предвид горното и на основания чл. 32, ал. 1, т.16 във връзка с чл. 125ж от 

ЗРТ, СЕМ може да постанови решение, с което: Да бъде вписано в раздел Четвърти на 

Публичния регистър Амотера Пикчърс Лимитид, като доставчик на нелинейна 

медийна услуга със съответните идентификационни данни за лицето, както и данни за 

предоставяните нелинейни услуги: 1/ Премиум диджитъл (плати за да гледаш)/ 

Premium digital Pay-per-view и 2/ Премиум диджитъл (видео по поръчка)/ Premium 

digital  Videoon-Demand. 

 

Решение: 

СЕМ решиш с 3 /три/ гласа «за»: на основания чл. 32, ал. 1, т.16 във връзка с чл. 

125ж от ЗРТ, Да бъде вписано в раздел Четвърти на Публичния регистър Амотера 

Пикчърс Лимитид, като доставчик на нелинейна медийна услуга: 

Идентификационни данни за лицето: Регистрация: 075240 от 10 май 2010 г. в 

Отдел Международен бизнес, Сейшели, регистър на международните търговски  

дружества Седалище и адрес на управление: гр. Мае, Виктория, Франсис Рейчъл 

стрийт, търговски център Олиажи, офис 13 Представляващ: Адриян Светославов 

Ценов, пълномощник на директора Кристала Менелау Адрес за 

кореспонденция:гр. София, СО – Красно село, бул. България 88, сграда Мишел, 

вх.3, ет.5, ап.26. Данни за предоставяните нелинейни услуги: 1/ Премиум 

диджитъл (плати за да гледаш)/ Premium digital Pay-per-view предоставяне за 

разпространение на филмови заглавия в рамките на лицензионни прозорци 

посредством кодирани средства за предаване в електронна съобщителна мрежа; 2/ 

Премиум диджитъл (видео по поръчка)/ Premium digital  Videoon-Demand  

предоставяне за разпространение на филмови произведения в рамките на 

лицензионни прозорци по каталог.Териториален обхват и на двете услуги: 

Национален; Дата на стартиране предоставянето на медийни услуги: 10.09.2010   



 5 

 

 

Материали приложени към Протокол № 55 

 

1. Дневен ред  

2. Докладна записка от Анна Хаджиева с изх. № 30-02-13/15.09.2010 г.  

3. Докладна записка от Емилия Станева с изх. № 30-04-69/15.09.2010 г.  

 

 

 

ЧЛЕНОВЕ НА СЕМ:  

Анна Хаджиева   ................. Анюта Асенова     отсъства 

Георги Стоименов   отсъства      

Георги Лозанов  

председател 

 

   ...............    

София 

Владимирова 

    

      ................ 

         

Вера Данаилова 

експерт 

протоколист 

   

…………… 

 

Пламен 

Суруджийски 

главен секретар 

    

…………… 

 


